

AMENAGEMENTS SPECIFIQUES 2020-21

SPECIFIC PROVISIONS 2020-21

En vue de limiter les conséquences pédagogiques liées à l'épidémie COVID19
To limit the educational consequences of the COVID19 outbreak

Dir. Prog. PGE, le 15/09/2020. Rév. 21/09/2020.

Destinataires / To:

- Etudiants PGE3/PGE3+ | *Master in Management Year 3 (M2)*
- RDAP | *Heads of Departments*
- Services scolarité, SRI, SC&S | *Registrar, Int'l Relations, Career & Internships services*

Validité / Valid for:

- Jury de 2020-2021 | *2020-2021 assessment board.*
- PGE3 / PGE3+ | *Master in Management final year / M2.*

[English version below]

En application des directives ministérielles visant à minimiser l'impact de l'épidémie COVID-19 sur le parcours de nos étudiants, les dispositions suivantes sont mises en place pour l'année universitaire 2020-2021.

Règles applicables aux prochains jurys 2020-2021

Quitus LV1 – Langue anglaise

Ces mesures sont applicables aux seuls PGE3 / PGE3+ en 2020-2021, pour les jurys de juillet, octobre, et novembre 2021.

Le niveau de validation est conforme au règlement d'examen, soit :

Certificat	Seuil habituel
TOEFL IBT	78
TOEIC	750
IELTS	6.0
BULATS	65

Les dispositions suivantes permettront également de valider le quitus LV1 :

- Attestation officielle d'un niveau CEFR B2 ou Cambridge English Scale 160.
- Score sur la plateforme GlobalExam de **750** (récupération automatique sur la plateforme par la scolarité).
- Séjour professionnel d'au moins 6 mois **en milieu anglophone**, sur dépôt d'un justificatif éligible : contrat de travail, convention / attestation de stage, ou attestation de travail, **et**

accompagné d'éléments précis et vérifiables sur le milieu dans lequel l'activité est exercée, afin de permettre au jury de se prononcer sur la recevabilité de la demande.

- Séjour académique semestriel dans un cursus anglophone (même si la durée effective est inférieure à 6 mois), sur dépôt d'un bulletin universitaire validant les crédits prévus dans l'accord pédagogique.

☞ Pour les cas ci-dessus, déposer votre justificatif sur MyICN > Liste de dépôts > PGE > « Quitus LV1 – Covid-19 – PGE3/PGE3+ 2020/2021 ».

📌 On conseille cependant aux étudiants d'attendre le jury d'octobre, car la possession d'une certification externe valide avec un bon score est un élément important du CV.

Quitus professionnel

Le quitus professionnel ne bénéficie pas d'aménagements particuliers en 2020-2021.

☞ *Pour rappel, tous les étudiants ont bénéficié, au titre de l'année universitaire 2019-2020, d'un bonus de trois mois de stages pour contribuer à la validation de leur quitus professionnel.*

Quitus international

En raison des difficultés qui perdurent pour les départs à l'étranger, les aménagements suivants sont mis en place pour les étudiants **en PGE3 / PGE3+ durant l'année 2020-2021** :

- Pour les étudiants qui avaient été sélectionnés pour un séjour universitaire à l'étranger au titre de 2020-2021 et dont le séjour a été annulé par l'université d'accueil : exemption exceptionnelle du quitus international sur présentation d'un CDI, ou d'une promesse d'embauche, ou d'une convention de stage en lien avec leur projet professionnel.
- Pour tous les étudiants, une expérience professionnelle en France d'au moins cinq mois (type « stage long »), dans une entreprise **à forte dimension internationale** validera le quitus international. La forte dimension internationale doit être attestée par la mission confiée et par une attestation du maître de stage ou de l'employeur, avec les conditions **cumulatives** suivantes :
 - La mission inclut des processus d'achat, négociation, gestion client, import/export, avec des clients, fournisseurs ou intermédiaires basés à l'étranger ;
 - Ces missions « internationales » **et** la pratique d'une langue étrangère représentent au moins 80% du temps de travail ;
 - La durée de la mission est d'au moins cinq mois.

📌 On conseille aux étudiants de ne pas négliger l'expérience internationale dans leur cursus, et d'examiner avec soin les possibilités de la réaliser avant la fin de la formation (sous forme de stage, de séjour en université, de poursuite d'études sur notre campus de Berlin – MSc « Finance and Risk Management » & « Marketing and Brand Management », ou certificat « Entrepreneurship in Good Company »).

In accordance with the Ministry directives to minimize the impact of the COVID-19 outbreak on the Master in Management course, the following provisions apply for the 2020-2021 academic year.

Rules applicable for 2020-2021 assessment boards

Quitus LV1 – English proficiency

This is only applicable to Master In Management (MiM / PGE) Year 3 / M2 (PGE3 / PGE3+), in 2020-2021, for the following assessment boards: July, October, November 2021.

Note: native English speakers are exempted.

The minimum level required are:

Certificate	Level
TOEFL IBT	78
TOEIC	750
IELTS	6.0
BULATS	65

The following provision will also validate the LV1 quitus:

- Official certificate: CEFR B2, or Cambridge English Scale 160.
- GlobalExam score: **750** (automatically collected by Registrar).
- Six-month minimum professional experience, in English Speaking environment, based on: work contract, internship agreement or certificate, work certificate, proof of work, **and accompanied by precise and verifiable elements on the environment in which the activity is carried out**, in order to allow the jury to decide on the admissibility of the application.
- Academic semester in Partner University with English-taught course (even if the actual duration is less than 6 months), upon submission of an academic transcript validating the credits provided for in the learning agreement.

☞ Please upload documents on MyICN > Liste de dépôts > PGE > « Quitus LV1 – Covid-19 – PGE3/PGE3+ 2020/2021 ».

ⓘ However, students are advised to wait for the October jury, as possession of a valid external certification with a good score is an important part of the CV.

Professional Quitus

No specific provision in 2020-2021.

☞ *As a reminder, all students have benefited, for the 2019-2020 academic year, from a bonus of three months of internships to contribute to the validation of their professional quitus.*

International Quitus

Note: Foreign students are exempted.

Due to the ongoing challenges for international departures, the following accommodations are in place for Master In Management (MiM / PGE) Year 3 / M2 (PGE3 / PGE3+) during 2020-2021:

- For students who have been selected for a university stay abroad for 2020-2021 and whose stay has been cancelled by the host university: exceptional exemption from international quitus on presentation of a permanent contract, or a promise of employment, or an internship agreement related to their professional project.
- For all students, a professional experience in France of at least five months (type «long internship»), in a company with a strong international dimension will validate the international quitus. The strong international dimension must be attested by the mission entrusted and by a certificate from the training supervisor or the employer, with the following cumulative conditions:
 - o The mission includes processes of purchase, negotiation, customer management, import/export, with customers, suppliers or intermediaries based abroad;
 - o These «international» missions and the practice of a foreign language represent at least 80% of the working time;
 - o The duration of the mission is at least five months.

***i** Students are advised not to neglect international experience in their course, and to carefully consider the possibilities of achieving it before the end of the course (in the form of an internship, a university stay, a continuation of studies at our Berlin campus – MSc « Finance and Risk Management » & « Marketing and Brand Management », or « Entrepreneurship in Good Company » certificate).*